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Nr 443

Av herr Onsjö, i anledning av Kungl. Maj.ts framställning om in- 
vesteringsanslag till allmänna studielånefonden.

På kapitalbudgeten, under Ecklesiastikdepartementet: punkt 22 Allmänna 
studielånefonden, föreslår departementschefen för budgetåret 1957/58 ett 
investeringsanslag av 10 500 000 kronor, vilket är 700 000 kronor mindre än 
det av studiehjälpsnämnden begärda beloppet. Studiehjälpsnämnden beräk
nar antalet lån för budgetåret 1957/58 till omkring 7 000, och för dessa 
skulle den behövliga lånesumman uppgå till 14 000 000 kronor, av vilka 
emellertid omkring 3 000 000 kronor beräknas inflyta i amorteringar på 
tidigare lån. Studiehjälpsnämnden begär därför såsom erforderlig kapital
investering 11 000 000 kronor. Härtill erinrar nämnden om sitt tidigare 
förslag, att icke-svenska elever vid läroanstalter, där studielån är den nor
mala studiehjälpen, skulle erhålla rätt till studiehjälp, vilket skulle innebära 
en lånesumma på 200 000 kronor. Sålunda skulle den erforderliga kapitalin
vesteringen sammanlagt utgöra 11 200 000 kronor.

För innevarande budgetår är anslaget uppfört med 9 500 000 kronor. 
Mediantalet för lånen har under de två senast förflutna budgetåren varit 
1 600 kronor. Under innevarande budgetår har mediantalet vid hittills före
tagna utdelningar ökat till 1 750 kronor. Detta är emellertid otillräckligt 
och antalet större lån är fortfarande alltför litet. Rimliga anspråk skulle 
kunna tillfredsställas, om lånen fördelades så, att högsta beloppet, 2 500 
respektive 3 000 kronor, tillfölle en tredjedel, omkring 2 000 kronor lika
ledes en tredjedel och lägre belopp återstående tredjedelen av låntagarna. 
En sådan utdelning förutsätter ett medeltal per lån på minst 2 000 kronor. 
Detta belopp bör således läggas till grund för beräkningen av anslagsbe
hovet nästkommande budgetår.

Även om låneverksamheten kräver betydande anslag, är den dock en täm
ligen billig form för statsverket. Den enda förlusten utgör en mycket ringa 
procent i avskrivningar och ränta under de räntelösa år, som studietiden 
samt två år därefter utgör. Jag delar därför studiehjälpsnämndens uppfatt
ning, att investeringsanslaget bör göras så stort, att lånebehoven så långt 
möjligt kan tillfredsställas och att minst 2 000 kronor bör utgå som medel
tal per lån.

Med stöd av det ovan anförda anhåller jag,
att riksdagen måtte besluta, att till Allmänna studielåne

fonden för budgetåret 1957/58 anvisa ett investeringsanslag 
av 11 200 000 kronor.

Stockholm den 26 januari 1957 J. Onsjö
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